
 Protokół nr 153/2023

z posiedzenia Zarządu Powiatu

w dniu 19 stycznia 2023 r.

Posiedzenie otworzył Starosta – pan Andrzej Ochlak /lista obecności stanowi załącznik nr 1/.
Posiedzenie odbyło się w gabinecie Starosty Nowomiejskiego. 

Na wniosek Przewodniczącego zdjęto z posiedzenia następujące punkty, ponieważ poniższe
zadania nie są jeszcze wprowadzone do budżetu:

1. Podjęcie uchwały Zarządu Powiatu w sprawie zatwierdzenia wniosku w sprawie wszczęcia
procedury postępowania o udzielenie zamówienia publicznego w trybie podstawowym bez ne-
gocjacji dla zadania „Modernizacja drogi powiatowej Nr 1347N dr. woj. Nr 538 (Tylice) – Mro-
czenko”. 

2. Podjęcie uchwały Zarządu Powiatu w sprawie powołania komisji do przeprowadzenia zamó-
wienia publicznego w trybie podstawowym bez negocjacji dla zadania „Modernizacja drogi po-
wiatowej Nr 1347N dr. woj. Nr 538 (Tylice) – Mroczenko”.

3. Podjęcie uchwały Zarządu Powiatu w sprawie zatwierdzenia wniosku w sprawie wszczęcia
procedury postępowania o udzielenie zamówienia publicznego w trybie podstawowym bez ne-
gocjacji dla zadania „Przebudowa drogi powiatowej Nr 1236N Wlk. Tymawa – Łąkorz – Wawro-
wice na odcinku Wielka Tymawa – Łąkorz”. 

4. Podjęcie uchwały Zarządu Powiatu w sprawie powołania komisji do przeprowadzenia zamó-
wienia publicznego w trybie podstawowym bez negocjacji dla zadania „Przebudowa drogi po-
wiatowej Nr 1236N Wlk. Tymawa – Łąkorz – Wawrowice na odcinku Wielka Tymawa – Łąkorz”.

Na wniosek Przewodniczącego rozszerzono porządek posiedzenia o następujący punkt:

1. Przyjęcie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie  uznania się za niewłaściwą do rozpa-
trzenia skargi.

Do porządku obrad Członkowie Zarządu nie zgłosili żadnych uwag. Za przyjęciem zmienionego
porządku obrad głosowali: A.  Ochlak,  J.  Czapliński,  B.  Grzywacz,  T.  Łątkowska,  M.  Buliński.
Stanowi on załącznik nr 2. 

Pierwszym  punktem  porządku  posiedzenia  było  podjęcie  uchwały  Zarządu  Powiatu  
w sprawie wyrażenia zgody na ustalenie nowego kierunku kształcenia w Zespole Szkół Zawo-
dowych w Kurzętniku. 
/na posiedzenie weszła pani K. Trzaskalska – dyrektor Zespołu Szkół Zawodowych oraz pani
Barbara Orłowska – naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury i Promocji/

Pani Trzaskalska poinformowała, że jest pozytywna opinia Wojewódzkiej Rady Rynku Pracy  
w Olsztynie odnośnie utworzenia nowego kierunku kształcenia w zawodzie technik mechatro-
nik, który został wpisany w projekt rozbudowy szkoły. Dodała, że należy podjąć próby utworze-
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nia  tego  kierunku.  Nadmieniła,  że  otworzenie  tego  kierunku  wiąże  się  
z kosztami, ponieważ utworzenie laboratorium wraz z wyposażeniem trochę kosztuje. Poinfor-
mowała, że jeżeli nie będzie zainteresowania powyższym kierunkiem, to sprawa zostanie za-
mknięta. Nie będzie tworzenia kierunku „na siłę”. Pani Trzaskalska dodała, że na tym kierunku
może być minimum 15 uczniów. Ponadto poinformowała, że jeżeli powyższy kierunek nie zo-
stałby utworzony, to w przyszłym roku planuje się utworzyć kierunek - technik programista,
który jest zdecydowanie tańszy.
Pan Starosta zapytał Członków Zarządu czy mają pytania do projektu uchwały.
Członkowie Zarządu nie zadali pytań.

Wniosek pani K. Trzaskalskiej stanowi załącznik nr 3.
Uchwała Wojewódzkiej Rady Rynku Pracy w Olsztynie stanowi załącznik nr 4.

Zarząd  jednogłośnie  podjął  uchwałę.  Za  głosowali: A.  Ochlak,  J.  Czapliński, T.  Łątkowska,
B. Grzywacz, M. Buliński.

Drugim punktem porządku posiedzenia było rozpatrzenie wniosku Dyrektora Zespołu Szkół
Zawodowych w Kurzętniku w sprawie sprzedaży lub likwidacji samochodu marki Mercedes-
Benz, rocznik 1991. 

Pani Trzaskalska podziękowała za dofinansowanie zakupu samochodu dla szkoły. Koszt zakupu
samochodu wyniósł 90 000 zł, samochód jest z 2017 r. Pojazd jest dziewięcioosobowy.
Zarząd wyraził zgodę na sprzedaż samochodu marki Mercedes-Benz.
Wniosek pani K. Trzaskalskiej stanowi załącznik nr 5.
/pani K. Trzaskalska oraz pani B. Orłowska opuściły posiedzenie Zarządu/

Trzecim punktem porządku posiedzenia było podjęcie uchwały Zarządu Powiatu w sprawie
zmiany załącznika Nr 1 do Uchwały Nr 83/400/2016 Zarządu Powiatu w Nowym Mieście Lu-
bawskim z dnia 8 grudnia 2016 r. dotyczącego zasad zatrudniania osoby do pomocy przy
sprawowaniu opieki nad dziećmi i przy pracach gospodarskich w rodzinnym domu dziecka. 
/na posiedzenie weszła pani A. Marchlewska – Barczewska – dyrektor Powiatowego Centrum
Pomocy Rodzinie/

Pani Marchlewska-Barczewska poinformowała, że zmiana w załączniku dotyczy kwestii, iż oso-
ba wskazana lub zaakceptowana przez prowadzącego rodzinny dom dziecka nie może figuro-
wać w bazie danych Rejestru Sprawców Przestępstw na Tle Seksualnym z dostępem ograniczo-
nym. Dodała, że zmiana wynika ze zmiany ustawy o pieczy zastępczej.
Pani Łątkowska zapytała o stawkę za wynagrodzenie dla osoby do pomocy  za 1 godzinę pracy,
która w załączniku wynosi 9 zł brutto. Zapytała czy nadal obowiązuje taka stawka.
Pani Marchlewska-Barczewska odpowiedziała, że jest to stawka wynikająca z ustawy i nadal
obowiązuje. 
Pani Łątkowska stwierdziła, czy nie jest to za mała stawka.
Pani Sekretarz zapytała czy powyższa stawka wynika też z ustawy o najniższym wynagrodzeniu,
ponieważ tam stawki są większe.

Pan Starosta stwierdził, że należy tę kwestię sprawdzić. W związku z powyższym zaproponował
zdjęcie  z  porządku  posiedzenia  powyższy  punkt.  Za  głosowali: A.  Ochlak,  J.  Czapliński,
T. Łątkowska, B. Grzywacz, M. Buliński.
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Czwartym punktem porządku posiedzenia było przyjęcie projektu uchwały Rady Powiatu  
w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełno-
sprawnych, które finansowane będą z zaliczki pochodzącej z Państwowego Funduszu Reha-
bilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2023 roku. 

Pani Marchlewska-Barczewska omówiła zadania z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej
osób niepełnosprawnych, które finansowane będą z zaliczki pochodzącej z Państwowego Fun-
duszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2023 roku. 

Pan Starosta zapytał Członków Zarządu czy mają pytania do projektu uchwały.
Członkowie Zarządu nie zadali pytań.

Uchwała Powiatowej Społecznej Rady do Spraw Osób Niepełnosprawnych stanowi załącznik
nr 6.
 Zarząd jednogłośnie przyjął projekt uchwały i skierował pod obrady Rady Powiatu. Za głoso-
wali: A. Ochlak, J. Czapliński, B. Grzywacz, T. Łątkowska, M. Buliński.

Piątym punktem porządku posiedzenia było zapoznanie się z preliminarzem kosztów działal-
ności Warsztatu Terapii Zajęciowej w NML w 2023 r. 

Pani Marchlewska-Barczewska poinformowała, że zmiana dotyczy  zwiększenia finansowania
powyższej jednostki o 80 000 zł przez Powiat Nowomiejski z przeznaczeniem na funkcjonowa-
nie działalności WTZ.
Pan Starosta zapytał Członków Zarządu czy mają pytania do preliminarza.
Członkowie Zarządu nie zadali pytań.

Preliminarz kosztów działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w NML w 2023 r. stanowi za-
łącznik nr 7.

Szóstym punktem porządku posiedzenia było  zapoznanie się z  kwartalną informacją o wy-
datkowaniu środków finansowych WTZ za IV kwartał 2022 r. 

Pani Marchlewska-Barczewska poinformowała, że informacja kwartalna jest zgodna z planem
finansowym WTZ na rok 2022.
Pan Starosta zapytał Członków Zarządu czy mają pytania do informacji.
Członkowie Zarządu nie zadali pytań.

Kwartalna informacja o wydatkowaniu środków finansowych WTZ za IV kwartał 2022 r. stano-
wi załącznik nr 8.

/pani A. Marchlewska – Barczewska opuściła posiedzenie Zarządu/

Siódmym punktem porządku posiedzenia było podjęcie uchwały Zarządu Powiatu w sprawie
wykonania zadań publicznych, związanych z realizacją w 2023 r. zadań powiatu przez organi-
zacje pozarządowe oraz podmioty, o których mowa w art. 3 ust.3 ustawy o działalności po-
żytku publicznego i o wolontariacie. 
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/na posiedzenie weszła pani I. Mroczkowska – pełnomocnik do spraw organizacji pozarządo-
wych/

Pani Mroczkowska poinformowała, że zadania publiczne będą realizowane w zakresie:
a. działań na rzecz osób niepełnosprawnych
- prowadzenie punktu konsultacyjno- terapeutycznego dla dzieci specjalnej troski oraz ich ro-
dzin  w  zakresie  działań  opiekuńczo-wychowawczych  –  planowana  kwota  dofinasowania
6 000,00 zł
b. aktywizacji niepełnosprawnych - planowana kwota dofinasowania 4 000,00 zł
-  działalności  na  rzecz  osób  w  wieku  emerytalnym-  planowana  kwota  dofinasowania
5 000,00 zł
- promowania zdrowego stylu życia - planowana kwota dofinasowania 6 000,00 zł
- promowania tradycji kulturowych w powiecie nowomiejskim - planowana kwota dofinasowa-
nia 7 000,00 zł
- działalności na rzecz dzieci i młodzieży, w tym wypoczynku dzieci i młodzieży  -  planowana
kwota dofinasowania 5 000,00 zł
- turystyki i krajoznawstwa - planowana kwota dofinasowania 4 000,00 zł
- wspierania i upowszechniania kultury fizycznej – planowana kwota dofinasowania 9 000,00 zł
Pani Mroczkowska omówiła zapisy w ogłoszeniu o otwartym konkursie ofert na realizację za-
dań publicznych w 2023 r. Dodała, że na zadanie publiczne „Funkcjonowanie Warsztatów Tera-
pii Zajęciowej dla osób niepełnosprawnych” realizowane przez Towarzystwo Przyjaciół Dzieci
Zarząd Oddziału Miejskiego w Nowym Mieście Lubawskim przekazuje się kwotę    221 557 zł.
Pan Starosta zapytał Członków Zarządu czy mają pytania do projektu uchwały.
Członkowie Zarządu nie zadali pytań.
Wzór oferty realizacji zadania publicznego/oferta wspólna realizacji zadania publicznego sta-
nowi załącznik nr 9/.

Zarząd  jednogłośnie  podjął  uchwałę.  Za  głosowali: A.  Ochlak,  J.  Czapliński, B.  Grzywacz,
T. Łątkowska, M. Buliński.

Ósmym punktem porządku posiedzenia było podjęcie uchwały Zarządu Powiatu w sprawie
powołania komisji konkursowej w celu opiniowania ofert złożonych przez organizacje poza-
rządowe oraz podmioty, o których mowa w art.3 ust.3 ustawy o działalności pożytku pu-
blicznego i o wolontariacie. 

Zarząd powołał komisję konkursową, w skład której weszli:
1. Przedstawiciel Zarządu Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim – Jerzy Czapliński,
2. Przedstawiciel Zarządu Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim – Teresa Łątkowska,
3. Przedstawiciel Rady Organizacji Pozarządowych Powiatu Nowomiejskiego – Marcin Zalew-
ski.
W pracach komisji konkursowej z głosem doradczym uczestniczy pani Ilona Mroczkowska –
pełnomocnik do spraw organizacji pozarządowych.
Pan Starosta zapytał Członków Zarządu czy mają pytania do projektu uchwały.
Członkowie Zarządu nie zadali pytań.
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Zarząd  jednogłośnie  podjął  uchwałę.  Za  głosowali: A.  Ochlak,  J.  Czapliński, B.  Grzywacz,
T. Łątkowska, M. Buliński.

/pani I. Mroczkowska opuściła posiedzenie Zarządu/

Dziewiątym punktem porządku posiedzenia było przyjęcie projektu uchwały Rady Powiatu 
w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim na 2023 rok.

Pan Starosta zapytał Członków Zarządu czy mają pytania do projektu uchwały.
Członkowie Zarządu nie zadali pytań.
 
Zarząd jednogłośnie przyjął projekt uchwały i skierował pod obrady Rady Powiatu. Za głosowa-
li: A. Ochlak, J. Czapliński, B. Grzywacz, T. Łątkowska, M. Buliński.

Dziesiątym punktem porządku posiedzenia było  przyjęcie projektu uchwały Rady Powiatu  
w sprawie uchwalenia planu pracy stałych komisji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubaw-
skim na 2023 rok. 

Pan Buliński poprosił o wprowadzenie korekty do planu pracy Komisji Bezpieczeństwa Publicz-
nego. W planie na IV kwartał w punkcie 4 winno być: „Zaopiniowanie budżetu powiatu na
2024 rok.” /było „na 2023 rok”/
Pan Starosta zapytał Członków Zarządu czy mają pytania do projektu uchwały.
Członkowie Zarządu nie zadali pytań.
 
Zarząd po przyjęciu poprawki w załączniku jednogłośnie przyjął projekt uchwały i  skierował
pod obrady Rady Powiatu. Za głosowali: A. Ochlak, J. Czapliński, B. Grzywacz, T. Łątkowska,
M. Buliński.

Jedenastym punktem porządku posiedzenia było podjęcie uchwały Zarządu Powiatu w spra-
wie niewyrażenia zgody na używanie herbu Powiatu Nowomiejskiego. 

Pani Sekretarz poinformowała, że Przewodniczący Koła Platformy Obywatelskiej Rzeczypospo-
litej  Polskiej  w  Nowym  Mieście  Lubawskim zwrócił  się  z  wnioskiem  
o wykorzystanie herbu powiatu w projektowanym logo ich Koła, które mają zamiar wykorzy-
stać w korespondencji Koła oraz na tworzonej stronie na platformie Facebook. Dodała, że zasa-
dy używania herbu zostały określone w uchwale Rady Powiatu Nr XXXVIII/316/2002 z dnia 24
maja 2002 r., gdzie w paragrafie 2 jest napisane iż: „Herb powiatu może być używany przez
jednostki organizacyjne nieposiadające osobowości prawnej, osoby fizyczne i prawne, działają-
ce na terenie powiatu. Herb powiatu może być umieszczany na materiałach reklamowych, pro-
mocyjnych oraz propagandowych o charakterze reklamy – plakatach, broszurach i ulotkach, po
uprzednim uzyskaniu zgody Zarządu Powiatu”. W opinii radcy prawnego pana Macieja Sikor-
skiego herb należy do powiatu jako jednostki samorządu terytorialnego, w związku z powyż-
szym nie powinien być wykorzystywany do prowadzenia kampanii w wyborach powszechnych
każdego szczebla żadnej partii politycznej.
Pan Starosta zapytał Członków Zarządu czy mają pytania do projektu uchwały.
Członkowie Zarządu nie zadali pytań.
Wniosek Przewodniczącego Koła Platformy Obywatelskiej Rzeczypospolitej Polskiej w Nowym
Mieście Lubawskim stanowi załącznik nr 10.
Opinia radcy prawnego Macieja Sikorskiego stanowi załącznik nr 11.
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Zarząd  jednogłośnie  podjął  uchwałę.  Za  głosowali: A.  Ochlak,  J.  Czapliński, B.  Grzywacz,
T. Łątkowska, M. Buliński.

Dwunastym punktem porządku posiedzenia było podjęcie uchwały Zarządu Powiatu w spra-
wie określenia formy sprawozdań budżetowych przekazywanych przez kierowników jedno-
stek budżetowych za miesiąc grudzień 2022 r.  

Pan Skarbnik poinformował, że zmieniony został § 12 ust. 4 rozporządzenia Ministra Finansów
z dnia 11 stycznia 2022 r. w sprawie sprawozdawczości budżetowej (Dz. U. z 2022 r. poz. 144),
w  której  została  określona  forma  sporządzania  i  przekazywania  sprawozdań  budżetowych
przez  kierowników  jednostek  do  zarządu  jednostki  samorządu  terytorialnego  w  formie
dokumentu  elektronicznego.  Ponadto,  powyższa  zmiana  §  12  ust.  4  wyżej  cytowanego
rozporządzenia będzie miała zastosowanie po raz pierwszy od 1 stycznia 2023 r. 
W związku z powyższym kierownicy jednostek budżetowych powiatu nowomiejskiego przeka-
zują do Zarządu Powiatu sprawozdania za miesiąc grudzień 2022 r. w formie dokumentu elek-
tronicznego.
Pan Starosta zapytał Członków Zarządu czy mają pytania do projektu uchwały.
Członkowie Zarządu nie zadali pytań.

Zarząd  jednogłośnie  podjął  uchwałę.  Za  głosowali: A.  Ochlak,  J.  Czapliński, B.  Grzywacz,
T. Łątkowska, M. Buliński.

Trzynastym punktem porządku posiedzenia było przyjęcie projektu uchwały Rady Powiatu 
w sprawie zmiany uchwały nr LI/308/2022 Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim z
dnia 15 grudnia 2022 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej powiatu
nowomiejskiego na lata 2023 – 2037.

Pan Skarbnik szczegółowo omówił zmiany w WPF i w budżecie powiatu na rok 2023.
Pan Starosta zapytał Członków Zarządu czy mają pytania do projektu uchwały.
Członkowie Zarządu nie zadali pytań.
 
Zarząd jednogłośnie przyjął projekt uchwały i skierował pod obrady Rady Powiatu. Za głosowa-
li: A. Ochlak, J. Czapliński, B. Grzywacz, T. Łątkowska, M. Buliński.

Czternastym punktem porządku posiedzenia było przyjęcie projektu uchwały Rady Powiatu
w sprawie zmiany w planie dochodów i wydatków w uchwale nr LI/309/2022 Rady Powiatu
w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 15 grudnia 2022 r. w sprawie uchwalenia budżetu po-
wiatu nowomiejskiego na 2023 r. 

Pan Starosta zapytał Członków Zarządu czy mają pytania do projektu uchwały.
Członkowie Zarządu nie zadali pytań.
 Zarząd jednogłośnie przyjął projekt uchwały i skierował pod obrady Rady Powiatu. Za głoso-
wali: A. Ochlak, J. Czapliński, B. Grzywacz, T. Łątkowska, M. Buliński.
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Piętnastym punktem porządku posiedzenia było zapoznanie się z pismem dotyczącym prze-
dłużenia czasowego ograniczenia działalności Oddziału Pediatrycznego Szpitala Powiatowe-
go w Iławie.

Pan Starosta poinformował, że pismo dotyczy przedłużenia czasowego ograniczenia działalno-
ści Oddziału Pediatrycznego Szpitala Powiatowego w Iławie od 12.01.2023 r. do 12.02.2023 r.
Pismo dyrektora Powiatowego Szpitala w Iławie stanowi załącznik nr 12.

Szesnastym punktem porządku posiedzenia było zapoznanie się z pismami dotyczącymi przy-
jęcia osób do Domu Pomocy Społecznej w Grodzicznie.

Informacja z Domu Pomocy Społecznej w Grodzicznie stanowi załącznik nr 13 i 14.

Siedemnastym punktem porządku posiedzenia było zapoznanie się z biuletynami informa-
cyjnymi Związku Powiatów Polskich.
Biuletyny informacyjne Związku Powiatów Polskich stanowią załącznik nr 15.

Pierwszym punktem z rozszerzenia porządku posiedzenia było przyjęcie projektu uchwały
Rady Powiatu w sprawie uznania się za niewłaściwą do rozpatrzenia skargi.

Pan Starosta odczytał projekt uchwały. 
Pan Starosta zapytał Członków Zarządu czy mają pytania do projektu uchwały.
Członkowie Zarządu nie zadali pytań.
Opinia radcy prawnego pana Macieja Sikorskiego stanowi załącznik nr 16.
Skarga na rozpatrywanie przez Starostę wniosków z funduszu socjalnego stanowi załącznik nr
17.
 Zarząd jednogłośnie przyjął projekt uchwały i skierował pod obrady Rady Powiatu. Za głoso-
wali: A. Ochlak, J. Czapliński, B. Grzywacz, T. Łątkowska, M. Buliński.

Ostatni punkt stanowiły sprawy różne.

Pan Starosta zapytał Członków Zarządu czy ktoś chce zabrać głos w punkcie sprawy różne.
Członkowie Zarządu nie zabrali głosu.
Pani  Sekretarz  poinformowała,  że  wpłynęło  pismo  Zaborskiego  Towarzystwa  Naukowego  
w  Brusach  w  sprawie  organizacji  zdalnego  dyżuru  nieodpłatnej  pomocy  prawnej  w  dniu
20.01.2023 r. w Ośrodku Pomocy Społecznej w Mszanowie. Dodała, że w okresie kiedy jest za-
grożenie epidemiologiczne można udzielać porad w formie zdalnej. Zawarty będzie aneks do
umowy oraz zmienione zostanie Zarządzenie Starosty w powyższej kwestii.
Wniosek Zaborskiego Towarzystwa Naukowego w sprawie dyżuru zdalnego stanowi załącznik
nr 18.
Pan Buliński poinformował, że najprawdopodobniej w marcu zostanie ogłoszony konkurs na
budowę przejść dla pieszych, natomiast dofinansowanie będzie wynosiło najprawdopodobniej
80 %. Warto rozważyć czy nie podjąć ponownie tego tematu.
Starosta podziękował za udział w posiedzeniu Zarządu i zamknął obrady.

                                                                                                                Przewodniczący Zarządu
                                                                                                                         Andrzej Ochlak
Protokół sporządziła: Anna Andrzejczak
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